
در رابطه با قدرت تیمی که برای 
پرسپولیس فصل جدید بسته 

شده چه پیش بینی دارید؟
تــا زمانــی کــه بازی هــا شــروع نشــود و 
بازیکنان را در بازی های رســمی نبینیم 
نمی توانیم در رابطه با آنها و کارآیی شان 
قضاوت کنیم. این نظریه در مورد کادر 
فنی جدید و مربیان خارجی یحیی هم 
صــدق می کنــد و بــه نوعــی بایــد صبــر 
کرد و چها ر تا شــش هفته از مســابقات 
عبــور کــرد تا در رابطــه با وضعیت بدنی 
بازیکنــان و مربــی بدنســاز و همچنیــن 

مربــی گلرهــای خارجی تیم نظــر داد.

اما به هر حال یحیی به نظر 
بهترین بازیکنان موجود را به 

خدمت گرفته است.
 مهــره خــوب گرفتــن بخــش اول کار 
اســت امــا بخــش دوم و اصلــی کار بــه 
ایــن مســأله بــاز می گــردد کــه چطــور 
از بازیکنــان بــازی بگیریــد و چگونــه 
از موجــودی کــه در اختیــار داریــد 
بیشــترین بازدهــی را بگیریــد و آنهــا را 
مدیریــت کنیــد و بــه معنــای واقعــی 
از بازیکنان تــان یــک تیــم پرقــدرت 
بســازید. در ایــن رابطــه البتــه از نــگاه 
مــن یــک اصل دیگــر هم وجــود دارد؛ 
اینکــه بازیکنان تــان بــرای هــم بــازی 
کننــد و در تیم شــان کــم نگذارنــد. 
در زمــان مــا ایــن مهــم بخوبــی و بــه 
قوی تریــن شــکل رعایــت می شــد. به 
شــکلی که اگــر بازیکنــی از تیم رقیب 
یا حریف از کنارت رد می شــد، بازیکن 
هم تیمــی ات او را بــه پیســت هدایت 
می کــرد و بــه نوعــی بازیکنــان بــرای 
هــم بــازی می کردنــد. الان هــم اگر آن 
اصــول بــه روز شــود، شــاید 30 درصد 

راه موفقیــت را طــی کرده ایــد.

اما به هر حال شما نمی توانید 
تفاوت بازیکنان فصل قبل و 

امسال را انکار کنید!
 بلـه بازیکنـان خوبـی گرفتیـم امـا شـما 
باید سـپاهان فصل قبل را هـم فراموش 
نکنیـد؛ تیمـی کـه بـه نظـر مـن بیشـترین 
مهره ها را داشت اما در نهایت نتوانست 
قهرمـان شـود. همـه ایـن حرف هـا را زدم 
کـه بگویـم بازیکنـان یـک تیـم بایـد بـه 
معنـای واقعـی تیـم باشـند و بازیکنانـش 
جدا از همـه مـوارد فنـی، همـدل و یکدل 
باشند و در قالب کادرفنی نیز همدیگر را 
به بهترین شـکل ممکـن پوشـش داده و 
مکمل خوبی برای یکدیگر باشند. شاید 
ایـن مهـم در اسـتقلال بیشـتر رعایـت 
شـده و بازیکنان این تیم متحدتـر بودند 
و در کنار بهره بـردن از بعضی فاکتورهای 
دیگـر موفـق بـه کسـب عنـوان قهرمانـی 
شـدند. البته این را هم بایـد اضافه کنیم 
کـه اگـر پرسـپولیس در بزنگاه هایـی 
کـه اسـتقلال امتیـاز از دسـت مـی داد، 
بازی های خودش را برده بود، شاید برای 
ششمین بار متوالی هم قهرمان می شد.

به نظرتان یحیی برای پیدا کردن 
دستیار اول به مشکل خورده؟

 ایــن مســأله فقــط بــه نظــر ســرمربی 
بستگی دارد و من نمی توانم از شخص 

خاصــی در ایــن رابطــه حــرف بزنم.

سید جلال می تواند در کادر جدید 
کارآیی لازم را داشته باشد؟

 ســید جلال بــه لحــاظ دوســتی و 
رفاقتــی که با بازیکنــان دارد، به نظرم 
در جمــع کــردن مســائل حاشــیه ای 
می توانــد بــه یحیــی کمک کنــد اما در 
رابطــه بــا مســائل فنی باید فعلاً ســید 
کلاس هــای لازم را بگذرانــد تــا بتوانــد 
در کنار مســائل حاشیه ای در مسائل 
فنی تیم هم تأثیر گذار باشــد و کارآیی 

لازم را داشــته باشــد.

محمـــدی در واکنـــش بـــه اظهـــارات 
علـــی علیـــزاده، معـــاون باشـــگاه مس 
رفســـنجان کـــه گفتـــه ایـــن باشـــگاه با 
گادویـــن منشـــا ۸0 هـــزار دلار کمتر از 
رقـــم پیشـــنهادی پرســـپولیس قرارداد 
بســـته، گفـــت: »علـــی علیـــزاده از 
دوســـتان خـــوب مـــن اســـت و بســـیار 
فـــرد با شـــخصیتی اســـت اما مـــن از او 
یـــک ســـؤال دارم. در ایـــن دوره زمانـــه 
و بـــا ایـــن مشـــکلات اقتصـــادی کـــه 
۱000 تومـــان هـــم ۱000 تومـــان اســـت، 
بازیکنـــی کـــه به خاطر گرفتـــن دلار به 
ایـــران آمده اســـت آیـــا با پیشـــنهاد ۸0 

هـــزار دلار کمتـــر بـــه مس رفســـنجان 
می پیونـــدد؟ اگـــر مـــا ۸0 هـــزار دلار 
بیشـــتر می دادیـــم آیـــا منشـــا در مس 
می مانـــد؟ پـــس ایـــن صحبـــت ایـــراد 
دارد و درســـت نیســـت. این تیم مس 
بود که پول بیشـــتری به منشا داده نه 
پرســـپولیس. مذاکرات ما با منشـــا در 
حدی بود که نصف پیشـــنهاد باشـــگاه 
مـــس را بـــه او دادیـــم و در نهایـــت هم 
بـــا او بـــه توافق نرســـیدیم. مـــا بودجه 
محـــدودی داریـــم و بازیکنانـــی کـــه 
بـــه پرســـپولیس آمده انـــد واقعـــاً دلـــی 
آمده انـــد. مـــا خیلـــی کمتـــر از ســـایر 

باشـــگاه ها بـــه بازیکنان مـــان پـــول 
دادیم. آنها به خاطر اســـم پرسپولیس 

بـــه ایـــن تیـــم آمده انـــد.«
لـــی موفـــق شـــدند  مســـی ها در حا
آقـــای گل فصـــل قبـــل لیگ برتـــر را در 
تیـــم خودشـــان نگـــه دارنـــد کـــه غیـــر 
از  پرسپولیس،ســـپاهان هم بشـــدت 
دنبـــال ایـــن بازیکن بـــود  و قطعـــاً رقم 
جدیـــد برای منشـــا بالاتر از  پیشـــنهاد 
دو تیم دیگر بوده اســـت.جالب اینکه 
ربیعـــی  ســـرمربی مـــس رفســـنجان 
در برنامـــه فوتبـــال برتـــر می گفـــت 

باشـــگاهش پـــول نـــدارد!

خان محمدی: مربیان استقلالی از ما سبقت گرفتند

امسال باید اوج  عبدی  را ببینیم 
و از او بیشتر بشنویم

 
تیم پرسپولیس برای لیگ بیست و دوم خوب بسته شده است؟

پرســپولیس بــه نظــرم نفــرات خوبــی را بــه خدمــت گرفتــه و بــر خلاف فصــل قبل که 
تیــم چنــدان خوبــی را در اختیــار نداشــتیم ایــن فصل تیــم خیلی خوبــی را به خدمت 

گرفته ایــم.

اما بیشتر کارشناسان معتقدند در خط حمله پرسپولیس به جذب دو مهاجم 
ششدانگ خارجی نیاز دارد.

 بــه هــر حــال مــن معتقــدم امســال مــا بایــد اوج عبــدی را ببینیــم و از او بیشــتر 
بشنویم ضمن اینکه حامد پاکدل هم بازیکن خوبی بود و بیشتر از چیزی 
کــه از او دیدیــم بایــد در فصــل آتــی از او ببینیــم و بشــنویم. در رابطــه با 
مهاجــم خارجــی هــم بایــد بگویــم اگر قرار بــه حضور مهاجــم خارجی 
هم باشــد باید او یک کلاس بالاتر از مهاجم داخلی باشــد و بتواند 
بــه نوعــی کمبودهــای یک تیم را به لحاظ گلزنــی حل کند. جدا از 
این مســائل ما باید بپذیریم که در ســطح تولید مهاجم داخلی 
ششــدانگ در چنــد ســال اخیــر تنــزل فاحشــی داشــتیم و اگــر 
طارمی و سردار و چند لژیونر خودمان را در پست مهاجم کنار 
بگذاریم واقعاً مشکل مهاجم داخلی داریم همان طور که در 
زمینه تولید دروازه بان داخلی هم مشــکل داشــتیم چه بســا 
که اگر بیرانوند را هم نداشتیم در زمینه جذب یک دروازه بان 

ششــدانگ برای حضور در پرســپولیس مشکل داشتیم.

در دفاع چپ هم جدا از احمدی ما مدافع چپ دیگری نداریم!
 بلــه احمــدی بازیکــن خوبــی اســت کــه در تیــم ملــی امیــد بازی 
کرده و من امیدوارم در پرســپولیس هم بتواند خودش را نشــان 
دهــد ضمــن اینکــه وحیــد امیری هم هســت که من امیــدوارم هر 
چــه زودتــر بــه شــرایط آرمانی اش بــرای حضور در دفاع چپ برســد. 
بــه هــر حــال اگــر امیری نــرود باید دید ســرمربی تیم کــدام بازیکن را 

بــرای بــازی در دفــاع چپ در نظــر می گیرد.

تیم پرستاره پرسپولیس را برای قهرمانی کافی می دانید؟
 تیــم خیلــی خوبــی جمــع شــده اما این مســأله بــه تنهایی بــرای قهرمانی 
کافی نیست چون به مواردی مانند انسجام تیمی و بازی گرفتن و همدلی 
و هماهنــگ شــدن بازیکنــان در کنــار یکدیگــر نیاز اســت. بقیه مــوارد هم 
هســت کــه بایــد در کنــار هــم بخوبی قــرار بگیرنــد تا تیــم به معنــای واقعی 
بیشــترین بازدهــی را داشــته باشــد و بتوانــد بیشــترین امتیازهــا را کســب 
کــرده و کاندیــدای قهرمانــی شــود. ســال ۸3 -۸2 ما بهتریــن بازیکنان را در 
پرســپولیس و بیشــترین ســتاره ها را داشــتیم کــه قهرمــان نشــد از ایــن رو 
خیلــی عوامــل بایــد در کنــار هــم قــرار بگیــرد کــه یــک تیــم قهرمان شــود. 
مسأله ای که امیدوارم در پرسپولیس لیگ 22 ببینیم و شاهدش باشیم.

در رابطه با دستیار اول یحیی چه گزینه ای را پیشنهاد می کنید؟
 مربیان استقلالی در فاز مربیگری از مربیان پرسپولیسی در چند سال 
اخیر پیشی گرفتند و اگر بحث یحیی و حمید مطهری و حسینی را کنار 
بگذاریــم مربیــان پرسپولیســی زیــادی در لیگ برتر نداشــتیم و این یک 
نقیصــه بــرای مــا محســوب می شــود. بــا وجــود ایــن مــن نمی توانم کس 
خاصــی را به عنــوان دســتیار اول برای یحیی معرفــی کنم و فقط می توانم 
در ایــن رابطــه بگویــم مربــی می توانــد بــا یحیــی کار کنــد کــه بتواند در 

جدول یحیی باشــد.

مهدی عبدی 
قطعاً می ماند

معــاون باشــگاه پرســپولیس 
در پاســخ بــه ایــن ســؤال کــه 
آیــا پیشــنهاد باشــگاه پرتغالــی 
بــرای جــذب مهــدی عبــدی 
جــدی اســت یــا خیــر؟ گفــت: 
مــا  بــه دســت  دی  »پیشــنها
رســیده اما ما بــرای انتقــال یک 
بازیکن همــه جوانــب را در نظر 
می گیریم. یعنــی هم بــه منافع 
بازیکــن و هم به منافع باشــگاه 
فکر می کنیم. آقای گل محمدی 
تصمیــم گرفته انــد کــه مهــدی 
عبــدی در پرســپولیس بمانــد 
یعنی عمــلاً انتقال او بــه پرتغال 

منتفــی اســت.«

کاسیانو تنها 
مهاجم درخواستی

پروســه انتقــال کاســیانو بــه 
پرســپولیس طولانــی شــد، چــرا 
کــه او تحــت قــرارداد باشــگاه 
ویــزلای پرتغــال بــود و باشــگاه 
پرســپولیس باید ابتــدا رضایت 
این باشگاه را می گرفت و بعد با 
خــودش مذاکــره می کــرد. البته 
مذاکــرات خــوب پیــش رفــت 
و الان کارهــای اداری در حــال 
انجــام اســت و ظــرف روزهــای 
آینــده کارهای این انتقال انجام 
خواهــد شــد. معــاون باشــگاه 
پرسپولیس با اعلام این مطلب 
در پاســخ به این ســؤال که آیا به 
غیــر از کاســیانو مهاجم خارجی 
دیگــری جــذب خواهــد شــد، 
گفــت: »فعــلاً نــه، چــون تیــم ما 
مهاجمــان خوبــی دارد؛ مهــدی 
عبــدی و حامــد پاکــدل را در 
اختیــار داریــم و می تواننــد به ما 
کمــک کنند. آنها کســب تجربه 
کرده انــد و امســال مهاجمــان 
ارزنــده لیگ خواهنــد بود. البته 
همــه ایــن مســائل بــه اعــلام 
نیــاز کادر فنی بســتگی دارد. در 
صورتــی کــه کادر فنــی بازیکنــی 
را بخواهــد، مــا بــرای جــذب او 

مذاکــره خواهیــم کــرد.«

جواب پرسپولیس به علیزاده

ما نصف رقم مس 
به منشا  پیشنهاد 

داده بودیم
 مذاکرات ما با منشا 

در حدی بود که نصف 
پیشنهاد باشگاه 

مس را به او دادیم و 
در نهایت هم با او به 

توافق نرسیدیم

دیروز صبح پرسپولیس در سالن بدنسازی سیدجلال تمرین کرد. در پایان تمرین 
اعضای تیم نساجی هم آمدند تا در سئانس بعد بدنسازی کنند. در این میان تقابل 
مطهری با پرسپولیسی ها جذاب بود. مطهری البته با یحیی رودررو نشد اما از سوی 
بازیکنان مورد استقبال قرار گرفت. وقتی او در آغوش بیرانوند بود، گلر ملی پوش 
گفت: »فقط می خواستم new را ببینم. بیرانوند درباره تمرینات مدل مطهری این 

کلمه را به کار برد. مطهری هم گفت که بعد از جدایی از پرسپولیس گریه کرده.«

وحیــد امیــری از روز اول تمرینات پرســپولیس در ورزشــگاه شــهید کاظمی 
حضــور یافتــه امــا مشــغول فیزیوتراپــی اســت. او کــه مدتی قبــل کمرش را 
جراحــی کــرد، بــا آتل و کمر بســته شــده در تمرین حاضر می شــود و بســیار 
کند راه می رود چرا که هنوز شــرایط نرمال را ندارد. با شــرایط فعلی به نظر 
می رســد او حداقل دو تا ســه ماه دیگر آماده خواهد شــد در حالی که حدود 

5 هفتــه دیگــر فصــل جدیــد لیگ برتر آغاز خواهد شــد.

وحید امیریعلیرضا بیرانوند:

ستاره به سختی راه می رودمی خواستم new را ببینم!

 zخبر

علیرضــا ابراهیمــی از روز یکشــنبه در تمریــن پرســپولیس حاضــر شــده و با وجود 
اخبــاری کــه در مــورد جدایی اش بــه گوش می رســید، می خواهد بمانــد. ظاهراً او 
مشــکل خانوادگــی دارد و می خواهــد در تهــران بمانــد و پیشــنهادهایش همــه از 
شهرســتان اســت. یکــی از تیم هــای خواهــان او نســاجی و حمید مطهــری بود اما 
یحیــی بــا ایــن انتقــال مخالفت کــرده اســت. البته نظر خــود ابراهیمی هم شــرط 

اســت امــا بــا این شــرایط بعید اســت بــاز هم در پرســپولیس ماندنی شــود.

علیرضا ابراهیمی

یحیی مدافعش را به نساجی نداد
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 zگزارش

حسن شیرمحمدی 
مهاجم سابق 

پرسپولیس معتقد 
است تا لیگ شروع 
نشود و بازیکنان 

چند بازی در کنار هم 
قرار نگیرند واقعاً 

نمی توان در رابطه با 
تیم بدرستی قضاوت 

کرد. با وجود این 
در خصوص مسائل 
مختلف پرسپولیس 

با پیشکسوت 
پرسپولیس حرف 

زدیم.

شیرمحمدی: سپاهان فصل قبل هم پر مهره بود اما قهرمان نشد

سید جلال فقط در جمع کردن 
حاشیه ها می تواند کمک کند

حســن خان محمدی مدافع کناری ســابق پرســپولیس معتقد اســت پرســپولیس به لحاظ بازیکن نســبت به سال های قبل خیلی 
خــوب بازیکــن جــذب کرده اســت اما او این نکتــه را برای موفقیت یک تیــم کافی نمی داند.

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

امیرمحمد قراگزلو
روزنامه نگار


